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DVOUMĚSÍČNÍK OBCÍ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

prosinec 2019 č. 154

Vážení spoluobčané, sousedé a chalupáři. 
Rok se s rokem sešel, v neděli zapálíme 
poslední svíčku na adventním věnci 
a naše rodiny se sejdou u vánočních stromečků. 
Rádi bychom poděkovali touto cestou všem pracovní-
kům obcí, kteří se starají o zeleň, úklid a opravy, úřed-
nicím v kancelářích, všem dobrovolným složkám, které 
se starají o kulturní, sportovní a zájmovou činnost, 
bezpečnost v obci a v  neposlední řadě se věnují naší 
mládeži. Velký dík zaměstnancům a vedení domovu 
s  pečovatelskou službou v  Pastvinách, který provozu-
jeme ve společném projektu, zaměstnancům a učitel-
skému sboru na základní a mateřské škole v Klášterci 
nad Orlicí.
Připíjíme a přejeme Vám všem krásné prožití vánoč-
ních svátků v  rodinném kruhu a dětem bohatého Je-
žíška. Nezáleží, jestli budou vánoce bílé nebo na blátě. 
Shon a starosti nechte za dveřmi v  zaměstnání. Do 
nového roku hodně zdraví, štěstí, lásky a vzájemného 
porozumění, Vám přejí Vaši starostové obcí, 
Ladislav Škůrek, Lenka Ševčíková a Luboš Lux.

A K T U A L I T Y
p. Netolický: Připravíme projekt na modernizaci 
silnice z Klášterce do Žamberka
Dne 14. 11. 2019 navštívil hejtman Pardubického 
kraje Martin Netolický v  rámci výjezdu po regionu 
Klášterec nad Orlicí. 
Se starostkou Lenkou Ševčíkovou hovořil o opra-
vách kostela Nejsvětější Trojice, modernizaci silnice 
III/31218, krajských dotačních programech a rozvo-
jových plánech obce včetně využití bývalých kasáren.

Zleva: hejtman Martin Netolický, starostka Lenka Ševčíková, 
místostarosta Zdeněk Bureš, bývalý senátor Radko Martínek
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STAVEBNÍ OBNOVU 
KAPLE SV. ANNY NA ČIHÁKU 

provedla v roce 2019 firma JIRMAL, spol. s r. o., Brno. 
Práce byly prováděny z finančních prostředků poskyt-
nutých Ministerstvem pro místní rozvoj v rámci pro-
gramu PODPORA ROZVOJE REGIONŮ 2019+, 
dále za přispění Pardubického kraje a obce Klášterec 
nad Orlicí. Opravily se kamenné prvky, výplně kaple, 
vnější fasáda, střecha a dřevěné podbití v  předsíni 
kaple. 
Stavební obnova kaple započala už v  roce 2017, 
kdy se demontoval mobiliář kaple, byla rozebrána 
podlaha, položeny drenáže v kapli a odstraněno vlh-
ké zdivo kaple. Práce prováděl pan Ivan Kudrnka.  
V  témže roce se kompletně zrestauroval oltářní  
obraz sv. Anny. Práce provedla restaurátorka  
Mgr. Monika Lacinová Bělohlávková, DiS. a byly 
hrazeny prostřednictvím Sdružení obcí Orlicko, pro-
jekt „Malé památky Orlicka“ a dále z rozpočtu obce  
Klášterec nad Orlicí.
Na práce se navázalo v  roce 2018, kdy se pokračo-
valo doplněním omítek, výmalbou stěn kaple a polo-
žením nové pískovcové dlažby v kapli. Práce provedl 
pan Ivan Kudrnka, a byly financovány prostřednic-
tvím Sdružení obcí Orlicko, projekt „Malé památky 
Orlicka“ a dále z rozpočtu obce Klášterec nad Orlicí.
Ve stejném roce 2018 proběhlo restaurování oltářní 
architektury včetně restaurování původní polychro-
mie soch sv. Antonína a sv. Jana Křtitele. Restaurá-
torské práce provedla Mgr. Monika Lacinová Bělo-
hlávková, DiS. a zaplatil je Ing. Jan Štambaský. 

V roce 2019 byla do kaple instalována nová kovaná 
mříž, kterou zhotovil místní kovář Karel Mitvalský  
a uhradil ji donátor Ing. Jan Štambaský. 
Za obec Klášterec nad Orlicí se na akci administra-
tivně podílela Ing. Jana Cviková a manažersky celou 
akci zajišťovala starostka obce Lenka Ševčíková. 
Celkovým nákladem 978.329 Kč se v průběhu 3 let 
podařilo kapli sv. Anny, která se nachází na okraji 
katastru obce Klášterec nad Orlicí a na hranici naší 
republiky, dostat do dobrého stavu a zachovat ji pro 
příští generace. 
Všem výše jmenovaným, kteří se na tomto díle po-
díleli, patří velké poděkování. 

obec Klášterec nad Orlicí
Padrubický kraj  Sdružení obcí Orlicko

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR

Obnova Kaple na Čiháku dokončena:Obnova Kaple na Čiháku dokončena:
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OBECNĚ ZÁVAZNÉ VYHLÁŠKY OBCE KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí se na svých jednáních v říjnu a listopadu zabývalo problematikou 
obecně závazných vyhlášek (OZV) obce. Potřeba změny některých OZV byla vyvolána jednak změnou systé-
mu nakládání s odpady v obci a jednak změnou zákona o místních poplatcích, který schválila Poslanecká sně-
movna v říjnu 2019. Zastupitelstvo obce tedy projednalo nové znění vyhlášek a následně usnesením schválilo 
jejich přijetí. 
V říjnu to byla OZV obce č. 1/2019, o systému nakládání s odpady. Nově byl do vyhlášky zapracován sběr 
drobného kovového odpadu, rozmístěním 4 ks šedivých popelnic s  nápisem „kovy“, a to na stanovištích  
u bytových domů čp. 192-197, čp. 200-202, u dolního Konzumu a u sokolovny. Vyhláška nabyde účinnosti 
1. 1. 2020. 
Na jednání v  listopadu byly předloženy další tři opravené OZV obce. OZV č. 2/2019 o místním poplatku 
za „odpad“. V  této vyhlášce je nejdůležitější změna ve výši poplatku - od 1. 1. 2020 se zvýší ze 450,- Kč  
na 500,-Kč. Definice poplatníka zůstává stejná – trvale hlášený obyvatel obce nebo rekreační nemovitost.  
Ve vyhlášce zůstalo nadále zachováno osvobození pro děti do 6 let a pro trvale bydlící občany nad 80 let.  
Termín splatnosti zůstal zachován – do 30. 6. kalendářního roku. 

Tříkrálová sbírka 2020 
Na začátku ledna proběhne jubilejní 20. Tříkrálová 
sbírka pořádaná Charitou ČR. Její výtěžek je určen 
především na podporu charitních služeb v našem 
regionu. Doporučený termín koledování v Králové-
hradecké diecéze je stanoven na 4.-12. ledna.  

6. ledna slavíme svátek „Zjevení Páně“ neboli „Tří 
králů“ a připomínáme si příchod tří mudrců do Bet-
léma, kam se přišli poklonit narozenému Ježíškovi.  
V průběhu let vznikl z tohoto svátku lidový zvyk - ko-
ledovat, tedy popřát hospodáři úrodný rok a požeh-
nat jeho dům a ten se na oplátku koledníkům štědře 
odměnil. Na tuto lidovou tradici navázala i Tříkrálo-
vá sbírka Charity ČR.  Malí koledníci přijdou v lednu 
k našim dveřím a zazpívají „štěstí, zdraví vinšujem 
vám…“ a my se můžeme jejich přáním nechat obda-
rovat.  Zároveň i tentokrát máme možnost přispět 
prostřednictvím organizací Charit potřebným.

„Co je pro člověka větší štěstí 
než štěstí někoho obdarovat?“ 

Robert Walser

Služby Oblastní charity využívají mladí i staří – lidé 
čelící nemocem, zdravotním potížím, samotě či chu-
době. Také stabilní rodina je základní životní jistota 
každého člověka a právě podpora rodiny je jedním  
z hlavních cílů činnosti zdejší Charity. I v tomto roč-

níku Tříkrálové sbírky podpoří dárci tyto charitní 
služby na Orlickoústecku: 

- Sociálně terapeutické dílny
- Domácí hospicová péče
- Pečovatelská služba
- Rodinná centra
- Sociálně-aktivizační služby pro rodiny s dětmi
- Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež
- Občanská poradna
- Zařízení pro osoby bez přístřeší
- Přímá pomoc lidem v nouzi

V roce 2019 se v orlickoústeckém okrese vybralo 
3.078.392,- Kč. 65% výtěžku se vrátilo do našeho 
regionu a využilo zejména v Charitní pečovatelské 
službě, dále Rodinném centru Mozaika a Nízkopra-
hovém zařízení pro děti a mládež, jejichž cílem je 
posílení základních funkcí rodiny, prevence problé-
mů v rodině, sociálního vyloučení nebo pomoc při 
začleňování dětí do kolektivu. Další podíly byly urče-
ny na projekty Diecézní charity HK (15%), na zahra-
niční humanitární fond Charity ČR (10%), na režii 
Tříkrálové sbírky (5%) a projekty Charity ČR (5%).    
Bližší regionální informace k TS a k činnosti Oblast-
ní charity naleznete na www.uo.charita.cz a v časopi-
se Charitní aktuality, který budou rozdávat kolední-
ci. Obecné informace k Tříkrálové sbírce najdete na 
www.trikralovasbirka.cz  

 Markéta Drmotová, tel. 734 769 713 
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Další upravenou vyhláškou obce je OZV č. 3/2019 o poplatku ze psů. I v této vyhlášce zastupitelstvo upra-
vilo výši poplatku. Za psa v  rodinném domě 100,- Kč, v  bytovém domě 600,- Kč. Rozdílný poplatek je 
možný, samotný zákon o místních poplatcích říká, že poplatek má mimo jiné regulační funkci, zastupitel-
stvo obce této možnosti využilo. Dále je nově zákonem stanoveno, že držitel psa starší 65 let může platit 
poplatek maximálně 200,- Kč. Zákon zachoval možnost, že za druhého a dalšího psa je možné poplatek 
navýšit až o 50%. V naší OZV je tato možnost uplatněna. Na druhé straně jsou však možné úlevy nebo úpl-
né osvobození. Osvobození je dané zákonem a do OZV obce je textově převzato, úlevy jsou v naší vyhlášce 
pro držitele psa staršího 65 let. Účinnost OZV je stanovena od 1. 1. 2020, splatnost poplatku do 30. 6. 
Další vyhláškou nově přijatou je OZV obce č. 4/2019 o místním poplatku z pobytu. Tento poplatek platí 
majitelé nemovitostí, kteří poskytují ubytování. Zastupitelstvo stanovilo základní poplatek 10, Kč za uby-
tovanou osobu. Už samotný zákon o poplatcích stanovuje, jaké úlevy a osvobození se poskytují. Tento text 
je do OZV převzat, zastupitelstvo už další nestanovilo. Zásadní změnou oproti minulé OZV je, že poplatek 
z pobytu je hrazen za ubytované osoby starší 18 let. Účinnost OZV je stanovena od 1. 1. 2020. 
Zastupitelstvo také samostatnou vyhláškou č. 5/2019 zrušilo dosud platné OZV a to vyhlášku o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství a poplatek ze vstupného. Účinnost i této vyhlášky je od 1. 1. 
2020. Dle § 15 zákona o místních poplatcích je správcem poplatků obecní úřad, správa poplatků je výko-
nem v přenesené působnosti.
Závěrem tohoto článku o OZV obce bych chtěl připomenout, že OZV obcí jsou součástí právního řádu 
ČR, jejich přijetí má jasně daná pravidla zákonem o obcích a pak speciálními zákony, jako např. zákon o 
místních poplatcích. Jsou tedy závazné a jejich dodržování občany ČR je stejně právně závazné jako ostat-
ní zákony. Dodržování pravidel OZV a jejich kontrolu na území obce provádí členové zastupitelstva. Při 
nedodržování pravidel má obec možnost postupovat dle přestupkového zákona a při nezaplacení poplatků 
postupuje obecní úřad dle daňového zákona. Nové OZV byly včas vyhlášeny na úřední desce a jejich texty 
jsou zveřejněny na webových stránkách obce.

Zpracoval: Z. Bureš

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ OBCE KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ
Odpadovému hospodářství věnuje zastupitelstvo obce trvalou pozornost. Snahou zastupitelstva je trvale 
vytvářet podmínky pro dostupné třídění odpadů na využitelné složky. Mimo plastů, skla, papíru a textilu, 
byla možnost třídění v roce 2018 rozšířena o sběr použitých jedlých olejů, letos na podzim byly na čtyři 
stanoviště umístěny šedivé popelnice na drobný kovový odpad. V roce 2019 byla upravena tři stanoviště 
nádob na tříděný odpad. Jedná se o stanoviště na Lhotce, u sokolovny a u pily. Celkové náklady těchto 
úprav činily 420 tis. Kč. Ze strany obce je to další příspěvek k úpravě veřejných prostranství a zlepšování 
životního prostředí.
Můžeme již také vyhodnotit zkušenosti se zavedením popelnicového sběru směsného komunálního odpa-
du. Určitě to byl krok vpřed v hospodaření s odpady. Netvoří se už skládky, které často vznikaly na místech 
u velkých kontejnerů, částečně se i snížilo množství odpadů. Již čtvrtý rok je také realizován projekt lik-
vidace bioodpadů. Z našeho sledování a vyhodnocení je patrné, že občané nabídku likvidace bioodpadu 
využívají. Ve velkoobjemových popelnicích je už bioodpadu minimum. Jistě k tomu přispělo i předání 60 ks 
kompostérů do domácností a využívání hnědých popelnic pro pravidelný svoz bioodpadu. 
Zastupitelstvo obce letos také přijalo novelizované obecně závazné vyhlášky obce, a to OZV č. 1/2019 o 
systému nakládání s odpady a OZV č. 2/2019 o místním poplatku za odpady. Vzhledem ke stále se zvyšují-
cím nákladům na likvidaci odpadů rozhodlo zastupitelstvo o zvýšení poplatku na 500,- Kč za tzv. bydlícího 
občana nebo rekreační nemovitost.
V tomto vydání SL je přílohou přehledná tabulka o svozu jednotlivých druhů odpadů dle datumů, která 
obsahuje text, jak v Klášterci odpady třídíme. Nádoby na tříděný odpad jsou na sedmi stanovištích, tedy 
snad rozumně dostupné pro všechny občany. Nová odpadová legislativa klade důraz na třídění a využívání 
vytříděných složek. Za nedodržování budou progresivně narůstat poplatky za uložení na skládku a to až na 
1.800,-Kč/t. Obec je tedy odpovědná za hospodaření s odpady, ale jak to může efektivně zvládat, záleží na 
vás, občanech, ale i vlastnících rekreačních nemovitostí v naší obci.

Zpracoval: Z. Bureš



SOUSEDSKÉ LISTY 5

U P O Z  O R N Ě N Í 
V týdnu 23. 12. 2019 – 27. 12. 2019 a v úterý 31. 12. 
2019 bude obecní úřad v Klášterci n. O. uzavřen. 

pondělí 23.12. zavřeno

úterý 24.12. Státní svátek - zavřeno

středa 25.12. Státní svátek - zavřeno

čtvrtek 26.12. Státní svátek - zavřeno

pátek 27.12. zavřeno

pondělí 30.12. 7 - 12 

úterý 31.12. zavřeno

středa 1.1. Státní svátek - zavřeno

čtvrtek 2.1. 7 - 12; 12,30 - 15

pátek 3.1. 7 - 12; 12,30 - 13

OBECNÍ KNIHOVNA 
v Klášterci nad Orlicí 

1. POLOLETÍ 2020
V Obecním domě čp. 167 v Klášterci nad Orlicí bude 
knihovna otevřena: pravidelně ve středu v  sudých 
týdnech v čase 15:00-16:00 hod.
Leden:  8. 1. 22. 1. Duben: 1. 4. 15. 4.  29. 4.
Únor: 5. 2. 19. 2. Květen: 13. 5. 27. 5.
Březen: 4. 3. 18. 3. Červen: 10. 6. 24. 6.

ORDINACE LÉKAŘŮ 
v Klášterci nad Orlicí 

1. POLOLETÍ 2020
V Obecním domě čp. 167 v Klášterci nad Orlicí bude 
opět pokračovat provoz lékařských ordinací:

MUDr. JIŘÍ PŘÍBORSKÝ - chirurgie: každou so-
botu – 7:15-9:30 hod.

MUDr. MIROSLAV MALINA – praktický lékař 
pro dospělé: pondělí v  sudých týdnech – 13:30-
14:30 hod.
Leden:  6. 1. 20. 1.  Duben: 27. 4.
Únor: 3. 2. 17. 2.  Květen: 11. 5. 25. 5.
Březen: 2. 3. 16. 3. 30. 3. Červen: 8. 6. 22. 6.

MUDr. JANA HALTMAR – praktický lékař pro 
děti a dorost: úterý 1x za měsíc – 12,30 -15,00 hod.
Leden:  21. 1. Duben: 14. 4.
Únor: 18. 2. Květen: 12. 5.
Březen: 17. 3. Červen: 9. 6.

LÁSKA K PŘÍRODĚ
S nadsázkou: říká se, že když leží žena, tak odpočívá. 
Ale když leží chlap, tak přemýšlí…. A já když jsem 
jednou takhle přemýšlel, tak mne napadlo, že použít 
odřezky prkýnek po stavbě kolny na zatápění, je ško-
da. Jestli jsem je použil účelně – posuďte sami.

Jaroslav Sklenář
Poznámka redakce: 
krmítka byla zdarma rozdána s  prosbou o kvalitní 
zimní přikrmování drobného ptactva.

HORŇÁCKÉ SLAVNOSTI
Když se správní lidé dají dohromady, nechají ply-
nout své myšlenky a mají chuť udělat něco pro 
ostatní, tak může vzniknout zajímavá akce. Ano, 
přesně takto vzniká mnoho úžasných událostí, kte-
ré se často realizují po mnoho let a nejednou jsou 
zapsány do kronik či almanachů. Stejně tak vznikly 
i „Horňácké slavnosti“. 
Na Horňáku hospodu nemáme. Takže se scházíme 
u „Veterána“. Jeho pohostinnost, vyhřátá garáž a 
chlazená Holba, je optimální zázemí pro kreativní 
myšlenky. Právě zde vznikla první myšlenka o uspo-
řádání akce pro obyvatele horního konce v Klášterci 
nad Orlicí. Cílem bylo společné posezení trvale ži-
jících obyvatel, ale i chalupářů, kteří tvoří výrazné 
procento lidí milujících tento krásný kout republiky. 
Často se pozdravíme z  auta. Prohodíme pár slov, 
ale nic víc. Přitom mnohdy za místním i lufťákem 
stojí zajímavý životní příběh či zkušenost, která by 
mohla zajímat i blízké sousedy. A tak jsme si řek-
li, pojďme se potkat. Udělejte sraz. Sraz je málo. 
Zábava to není ono. Přece si chceme povídat, a ne 
se překřikovat u reproduktorů. A když už to bude-
me dělat, tak ať to stojí za to. Nazveme to honosně  
a nebuďme skromní. Uspořádejme „Slavnosti“!
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Nemalou otázkou hned od počátku bylo, kde vlast-
ně „Horňák“ začíná a kde asi končí? A tak jsme se 
ptali. Starousedlíků, kronikáře, přespolních. Václav 
Fiedler říkal: „Když jsme chodili do školy, tak kluci 
Morávkovi již byli dolňáci.“ Jindra Kalous říkal: „U 
Holubářovi lávky směrem na Pustinu.“ Takže jed-
ny hranice jsme měli. No a na druhou stranu jsme 
to ukončili hranicemi obce směrem ke Končinám i 
Bartošovicím. 
Druhou velkou otázkou bylo kdy? Nikdo si ne-
vzpomínal, že by se pravidelně k nějakému datu na 

Horňáku historicky něco pravidelně pořádalo. Tak 
nás napadlo, že významným historickým i logis-
tickým bodem je křižovatka „Na Drahách“ se so-
chou sv. Františka. „Výborně.“, zaznělo u Veterána. 
Jenže jaký sv. František to vlastně je a kdy je tedy 
v  kalendáři?“ Začali jsme pátrat a nikdo nevěděl. 
Nejvíce se nám líbil sv. František z  Assissi. Byl to 
dobrák a hlavně je svátek v  dobré datum, tedy 6. 
října. Jen bych poznamenal, že vyřešení udělal při 
letošní Horňácké pouti pan farář z Neratova, který 
prohlásil, že si o původu také není jistý, a že jednou 
pro vždy jmenuje našeho Františka „Svatým Fran-
tiškem z Horňáku“. A světit ho budeme vždy podle 
Horňáckého kalendáře a v Cimrmanovském duchu, 
tedy vždy na podzim a podle počasí.
Vloni jsme v rámci oslav 100. výročí založení repub-
liky společně zasadili lípu. A nemohli jsme ji nazvat 
nijak jinak než „Františka“. To proto, aby si se svým 
sousedem sv. Františkem vždy dobře vycházela a 
svou korunou chránila nejen před letním sluníč-
kem. Letos jsme po dlouhém zvažování a dlouhých 
večerech „U Veterána“ uspořádali historicky první 
„Horňáckou pouť“.
Účast v  loňském roce podle některých překročila 
hranici 250 lidí, což bezesporu předčilo naše oče-

kávání. Jen díky obrovské ochotě všech pořadatelů 
přiložit ruku k dílu se oba ročníky výborně zdařily. 
Letošního průvodu se účastnila bezmála stovka 
přátel Horňáku a mnozí v  úžasných dobových ob-
lecích. Hasičská koňská stříkačka se spřežením 
pana Fajgla hrdě vyrazila ke sv. Františku přesně ve 
14:00. Následovali sedláci a selky. Mlynář s  man-
želkou. Staré báby s nůšemi i trávnicemi. Jedliňáci 
s výslužkou a mnozí další, kteří udělají pro srandu 
cokoliv, jen aby byl život veselejší.
Během průvodu mnozí hovořili s respektem o skvě-

lém zázemí firmy Fiedler. Nová 
pila, kovovýroba a odborný 
výklad pana Fiedlera i jeho 
zaměstnanců potěšilo mnohé 
přítomné. Před „Maršíkovou 
hospodou“ bylo v neckách pro 
žíznivce připraveno chlazené 
pivo a bývalá hasičárna ote-
vřela své dveře pro prezentaci 
historické hasičské techniky. 
Pod dohledem sv. Františka 
bylo pro přítomné připraveno 
bohaté občerstvení a hlavně 
výborné buchty od našich mi-
lovaných žen, které s  láskou 
trávily hodiny u trouby, aby to 
na pouti krásně vonělo.

Jak se dělají špejlata? S  čím se dříve pracovalo na 
poli? Jak se ková podkova? Či jak lze vytesat nápis 
do kamene či vytvořit krásné roubení z otesané klá-
dy? A co takhle paličkování? To vše bylo místními 
řemeslníky a úžasnými lidmi názorně ukázáno po 
celé odpoledne za výborné živé hudby místních mu-
zikantů. 
Pan farář nám vysvětil našeho Františka. Zarecito-
val vtip o Františkovi. Dovezl Neratovské pivo a ješ-
tě si připil s pořadateli. Víra ve sv. Františka i v bu-
doucnost Horňáku byla posvěcena i řádně zapita.
Navečer nás na chviličku potrápil déšť. Ale kdo je 
připraven, není překvapen. A díky tomuto deštíku 
jsme si všichni sedli o kousek blíže k  sobě, a to je 
důvod, proč se lidé na Horňák rádi vracejí.
S  velkým respektem bych chtěl poděkovat všem, 
kteří se do pořádání obou ročníků Horňáckého ve-
selí zapojili. S omluvou nebudu všechny jmenovat, 
abych snad na někoho nedopatřením nezapomněl. 
Opravdu bez Vás, kteří máte své srdce spojené s 
„Horňákem“ by se tak úžasné akce nikdy nepoda-
řilo uspořádat.

Od sv. Františka “Horňáckého”,Míra Jirčík

Jednání dne 30. 10. 2019 
Zastupitelstvo obce Klášterec nad Orlicí:
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	z bere na vědomí zprávu o plnění rozpočtu obce 
k 30. 9. 2019, na straně příjmů je rozpočet plněn 
na 84 % na straně výdajů na 61,5 %
	z bere na vědomí rozpočtové opatření č. 7 ze dne 

29. 10. 2019 v celkové výši 194 647,50 Kč 
	z schvaluje navýšení závazného ukazatele pro 

Masarykovu základní školu Klášterec nad Orlicí 
o částku 140.647,50 Kč. Celkově bude závazný 
ukazatel hospodaření ZŠ pro rok 2019 ve výši 
2.865.169,50 Kč s  účelovým určením 1.575.000 
Kč na provozní výdaje, 387.500 Kč na financová-
ní výjimky z počtu žáků, 37.500 Kč na vrátného, 
664.522 Kč dotace na VVV, 10.000 Kč na projekt 
„Jarní hudební festival“ , 20.000 Kč na projekt 
„Škola do přírody – příroda do školy“ , 30.000 
Kč na projekt „Pohybové aktivity po škole“ a 
140.647,50 Kč na Potravinovou pomoc 
	z schvaluje uzavření smlouvy č. 

OKSCR/19/25418 mezi Pardubickým krajem a 
Obcí Klášterec nad Orlicí o poskytnutí neinvestič-
ní dotace na akci: „Klášterec nad Orlicí – Čihák, 
kaple sv. Anny, stavební obnova“ ve výši 70 000 
Kč
	z projednalo a schvaluje tyto dokumenty v  sou-

vislosti s  vnesením nepeněžitého vkladu obce 
do základního kapitálu společnosti Vodovody 
a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s., se síd-
lem Slezská 350, 561 64 Jablonné nad Orlicí,  
IČ: 48173398 (dále jen „Společnost“): Smlou-
vu o upsání akcií, Zápis o vnesení nepeněžitého 
vkladu – nemovitých věcí do majetku společnosti 
Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s., 
Prohlášení o vnesení nepeněžitého vkladu - ne-
movitých věcí do majetku společnosti Vodovody 
a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. Současně 
pověřuje starostku obce Klášterec nad Orlicí paní 
Bc. Lenku Ševčíkovou k podepsání výše uvede-
ných schválených listin se společností Vodovody 
a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s. a následně 
k převzetí listinných akcií. 
	z schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2019, 

o stanovení systému shromažďování, sběru, pře-
pravy, třídění, využívání a odstraňování komunál-
ních odpadů a nakládání se stavebním odpadem 
na území obce Klášterec nad Orlicí. Touto vy-
hláškou se zrušuje obecně závazná vyhláška obce 
Klášterec nad Orlicí č. 2/2015. 
	z schvaluje uzavřít pojistnou smlouvu č. 

8072371813 mezi ČSOB Pojišťovnou, a.s. a obcí 
Klášterec nad Orlicí na stavebně montážní dílo – 
oprava střechy bytového domu Klášterec nad Or-

licí, Lhotka 27, výše pojistného 5576 Kč
	z schvaluje uzavření dodatku č. 1 ke smlouvě o 

dílo č. 058/19 mezi obcí Klášterec nad Orlicí a 
VIS – Vodohospodářsko-inženýrské služby spol. 
s  r. o. o prodloužení termínu dodání díla a posu-
nutí termínu platby za dílo do 05/20 
	z schvaluje dodatek č. 3 Dohody o povolení 

vstupu do objektu Celní správy České republiky 
v Klášterci nad Orlicí
	z schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene – 

služebnosti IV-12-2017371/VB/2, Klášterec n/O, 
257/1 nové OM, kNN, mezi obcí Klášterec nad 
Orlicí a ČEZ Distribuce, a. s. na pozemku parc. 
č. 2012/13 a 5185, rozsah věcného břemena je ur-
čen GP č. 1187-225/2019
	z schvaluje změnu ve funkci odborného lesního 

hospodáře. Od 1. 1. 2020 bude funkci odborného 
lesního hospodáře vykonávat na lesních poros-
tech ve vlastnictví obce Klášterec nad Orlicí p. Ja-
roslav Sklenář ml., tr. bytem Lhotka 49, Klášterec 
nad Orlicí
	z schvaluje prodloužení nájemní smlouvy k bytu 

čp. 194/10 
	z bere na vědomí informaci předsedy bytového 

výboru ohledně: instalace vodoměrů v čp. 179 a 
čp. 189, havarijního stavu instalací odpadu mezi 
patry i v bytech v čp. 192-197, nutno řešit výměnu
	z schvaluje podání žádosti do Programu obno-

vy venkova Pardubického kraje na rok 2020 do 
dotačního titulu č. 4 na výstavbu, rekonstrukci a 
opravu místních komunikací
	z schvaluje ukončení nájemní smlouvy nebyto-

vých prostorů v čp. 119 mezi Obcí Klášterec nad 
Orlicí a paní Andreou Tulejovou, tr. bytem Lhotka 
36, Klášterec nad Orlicí dohodou k 30. 11. 2019
	z schvaluje uzavření dodatku č. 3 ke smlouvě o 

pronájmu nebytových prostor v čp. 135 mezi obcí 
Klášterec nad Orlicí a paní Irenou Pisarčíkovou 
o stanovení nájemného ve výši 1800 Kč měsíčně 
s účinností od 1. 11. 2019
	z schvaluje dodatek č. 2 k  dohodě č. UOA-

-V-11/2019 ze dne 21. 3. 2019 o vytvoření pracov-
ní příležitosti v  rámci veřejně prospěšných prací 
a poskytnutí příspěvku mezi Úřadem práce ČR a 
obcí Klášterec nad Orlicí, kterým je dohoda pro-
dloužena do 31. 12. 2019
	z schvaluje prodej těchto pozemků:

p.p. č. 2015/2, ostatní plocha o výměře 15 m², p.
p.č. 1960/5, ostatní plocha o výměře 32 m² a p. 
p. č. 3306 ostatní plocha o výměře 17 m² , p.p.č. 
1960/4, ostatní plocha o výměře 37 m² a p. p. č. 

INFORMACE Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ
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1960/6 ostatní plocha o výměře 153 m² (část od-
dělená z původní  p. p. č. 1960/3), p.p.č. 311/30, 
tr. tr. porost o výměře 217 m², p.p.č. 311/43, tr. 
tr. porost o výměře 89 m², p.p.č. 311/44, tr. tr. po-
rost o výměře 50 m² , p.p.č. 2012/12, tr. tr. porost 
o výměře 217 m², s tím, že všichni kupující uhradí 
náklady spojené s  prodejem pozemku, zejména 
úhradu poplatku za vklad do katastru nemovitostí 
a daň z  převodu nemovitostí. Ceny jednotlivých 
pozemků byly schváleny zastupitelstvem obce 
jako ceny v  čase a místě obvyklé s  přihlédnutím 
k povaze, velikosti a možnosti využití pozemků.
	z schvaluje uzavření kupní smlouvy mezi prodá-

vajícími panem P. K. a paní L. K. a kupující obcí 
Klášterec nad Orlicí na pozemek parc. č. 660/81 
o výměře118 m² po zrušení zástavního práva, 
druh pozemku zahrada za celkovou cenu 7080 
Kč, s  tím, že obec provede a uhradí poplatek za 
návrh na vklad smlouvy do katastru nemovitostí a 
uhradí daň z převodu nemovitostí 
	z souhlasí se zapůjčením prostor bývalých kasá-

ren p.  Kubantovi z  Českých Libchav pro výcvik 
protidrogových a záchranářských psů
	z ukládá starostce a místostarostovi připravit ná-

vrhy nových OZV
	z schvaluje pořízení změny územního plánu 

obce Klášterec nad Orlicí č. 3. Změna ÚP bude 
pořizována pro žadatele, kteří souhlasili s tím, že 
provedou úhradu pořízení změny územního plá-
nu. Zastupitelstvo obce určuje zastupitelem pro 
pořízení změny územního plánu obce Klášterec 
nad Orlicí č. 3 starostku obce Bc. Lenku Ševčíko-
vou. Zastupitelstvo obce schvaluje pořizovatelem 
a zpracovatelem zadání změny územního plánu 
obce Klášterec nad Orlicí č. 3 MěÚ Žamberk od-
bor REÚP. 
	z schvaluje zařazení konkrétních návrhů do po-

řizované změny územního plánu obce Klášterec 
nad Orlicí č. 3,
	z schvaluje poptat o nabídku ceny zpracování 

změny územního plánu obce č. 3 tyto projekční 
ateliéry: SURPMO a.s., Hradec Králové, Atelier 
proREGIO s.r.o., Brno a Ing. arch. Vaníčkovou 
z Jablonného nad Orlicí
	z

Celé znění zápisu a usnesení ze zastupitelstva 
obce je pro občany k  nahlédnutí na obecním 
úřadě, usnesení je zveřejněno na internetu:

www.klasterecnadorlici.cz

Zpracovala: 
Lenka Ševčíková, starostka obce 

Není to tak dávno … ( 76 )

KLÁŠTERECKÁ MLÉKÁRNA.
V  Klášterci už mnoho let mlékárna nefunguje, ale 
před 95 lety se nesměle probouzela k životu. Proza-
tím byla umístěna v  č. 85, ve starém baráku, před-
chůdci prodejny „U Grýnů“.
V  únoru 1924 bylo jednáno se zemědělci v  Pastvi-
nách a Vlčkovicích s  cílem získat další členy druž-
stva. Také byla zakoupena z  mlékárny Nekoř starší 
odstředivka. Na vaření polévek pro žáky Měšťanské 
školy bylo dodáno mléko zdarma. V  březnu už má 
Mlékárenské družstvo 140 členů. V dubnu na zákla-
dě výpovědi účetního Josefa Kodytka z  Končin byl 

přijat na zkušební dobu ¼ roku absolvent Mlékařské 
školy v  Plzni František Kupka. Dále byl jako topič 
přijat František Kalous za denní mzdu 5 Kč, který 
bude také točit odstředivku, jednou týdně musí vy-
mést kamna a donést došlé dopisy předsedovi druž-
stva. V dubnu bylo zpracováno 35504 litrů mléka, 
vyrobeno 1568 kg másla při spotřebě 22,70 litrů/kg. 
1460 kg másla bylo prodáno za 36757 Kč, v zásobě 
bylo 107 kg. Plánovaná adaptace mlékárny by měla 
zahrnout i sloučení družstva s mlékárnou v Horním 
Klášterci. V  létě je budována opěrná zeď nad řekou 
u plánované nové mlékárny č. 120, ze Žamberka ob-
jednáno 20000 cihel a zajištěn kámen. Práce zednic-
ké vykoná Josef Jedlička ze Lhotky, truhlářské Jarka 
a Karel Kodytkovi, betonářské firma Kress Praha, 
zámečnické kovář Jan Kopecký ze Lhotky. Dopra-
vu mléka z  Pastvin ukončil povozník Brůna, krátce 
pokračoval Emil Lesák a nakonec pokračoval Ferdi-
nand Pácha. V  listopadu řeší představenstvo neká-
zeň topiče. Odstředivku točí pomalu a tím vznikají 
mlékárně velké ztráty, kamna také týdně nevymetá. 
Je mu pohroženo okamžitou výpovědí. Ke konci roku 
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je konstatováno, že se topič F. Kalous polepšil. Také 
byla schválena vánoční nadílka pro účetního 150 Kč, 
pro dvě dělnice po 50 Kč a pro topiče 30 Kč. Dary se 
mají odevzdat s příslušnými dopisy.
Během roku proběhlo mnoho jednání doma i na 
úřadech, kam se zástupci mlékárny dostavovali pěš-
ky, protože žádný autobus ještě nejezdil, v mlékárně 
tehdy nebyl telefon (zřízen až v r. 1925), neustále se 
zvažovaly možnosti přestavby Husova domu č. 120 
(bývalá škola) společně i se Sokolem, vystěhování 
policajta Kodata, řešilo se strojní vybavení poháně-
né parním strojem a stovky dalších problémů. Naši 
předci museli být hodně houževnatí. A jedním z těch, 
kteří odvedli obrovský kus práce byl pan František 
Kupka, správce mlékárny 1924 – 1953.

Miloš Sibera

KONEC ROKU 2019 
V PASTVINÁCH

Dovolím si zde vyjádřit poděkování zastupi-
telům, zaměstnancům obce a všem občanům, 
kteří nás v průběhu roku podporovali a pomá-
hali nám řešit a zvládat problémy, které život a 
chod obce přináší. Vám všem, kteří jste ochotni 
obětovat svůj čas ve prospěch veřejného živo-
ta, sportovního a kulturního dění, patří toto 
poděkování také. Díky Vašemu odpovědnému 
přístupu, jsme snad opět obstáli. Určitě se ne-
povedlo vše dle našich představ a tak jak bylo 
naplánováno, ale to už tak bývá. Obec je celkem 
v dobré finanční kondici a jsme připraveni čelit 
novým výzvám, které nás v  následujícím roce 
jistě čekají.

L. Škůrek, starosta

V PASTVINÁCH UŽ ZASE 
HOŘÍ KONTEJNERY !!

Již v  průběhu října hořel kontejner za restaurací U 
Mostu a v centru na parkovišti jsme řešili zahoření 
9.11., 19.11. a 8.12. Naštěstí byl požár vždy podchy-
cen včas a díky všímavým občanům bylo zabráněno 
vzniku větších škod. Příčinou byl vždy jednoznačně 
žhavý popel. Zahoření v  centru byla odhalena vždy 
mezi 17 a 18 hodinou. Nevyhaslý popel tam musel 
být nasypán ve všech případech neopatrným obča-
nem cca po 15 hodině. V okolí centra obce není mno-
ho domácností (domů) ze kterých se tam popel nosí. 

ŽÁDÁM VŠECHNY O ZODPOVĚDNÝ PŘÍSTUP 
PŘI NAKLÁDÁNÍ S POPELEM 

A NEVYHASLÝM PALIVEM. 

Věřím, že to nikdo z nás nedělá úmyslně a výše uve-
dené případy se staly jen v důsledku nedbalosti. Vší-
mejte si svého okolí a nebojte se případně upozornit 
třeba i nedbalého souseda na možné nebezpečí vzni-
ku škod. Ve finále jsou opravy, nebo nákupy nádob 
na odpad hrazeny z peněz nás všech. Výjezdy hasičů 
samozřejmě také musí někdo zaplatit.
Svůj podíl na velikosti škody, která v důsledku tako-
véhoto zahoření vznikne, má i nekázeň těch, kteří 
netřídí odpad. Pokud by byl bioodpad, plast a papír 
řádně vytříděn, nebyla by v kontejneru prakticky žád-
ná potrava pro oheň, který škodu způsobuje….
Mé velké poděkování patří těm, kteří nejsou ke své-
mu okolí lhostejní a na vznikající požár upozorní, 
nebo dokonce vlastními silami oheň uhasí.

 L. Škůrek, starosta Pastviny

Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena tato čísla 1 – La-
dislav Škůrek, 2 – Tomáš Brak, 3 – Pavlína Faltusová, 4 – Pavel 
Friml, 5 – Veronika Luxová, 6 – Miroslav Lux, 7 - Lubomír Zverec

ZASTUPITELSTVO OBCE PASTVINY 
dne 19. 11. 2019 přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2019.8.1. zvolilo ověřovateli zápisu Veroniku Luxo-
vou a Pavlínu Faltusovou.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.2. schválilo program jednání zveřejněný na 
úřední desce dne 12. 11. 2019. 
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.3. zastupitelstvo obce Pastviny vydává obec-
ně závaznou vyhlášku č. 2/2019 o místním poplatku 
z pobytu.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
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2019.8.4. Zjednodušený plán investic na rok 2020.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.1. schválilo Plán inventur majetku za rok 
2019
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.2. vzalo na vědomí Rozpočtové opatření č. 6
2019.8.5.3. záměr prodeje části poz. parc. č. 1188/1 
kat. území Pastviny u Klášterce nad Orlicí (chatová 
osada Vlčkovice) o výměře cca 750 m2 za cenu 100,- 
Kč. Zaměření GP uhradí kupující.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.4. schvaluje Dodatek č.1 ke smlouvě o 
nájmu pozemků č. 7DHM190163 s Povodím Labe, 
státní podnik, IČ: 70890005, sídlo: Víta Nejedlého 
951/8, Slezské Předměstí, Hradec Králové. Pozemky 
budou v nájmu k dočasnému užívání jako staveniště 
pro stavební akci „Pastviny – splašková kanalizace 
s  likvidací splaškových vod na ČOV Klášterec nad 
Orlicí“. Předmětem nájmu, jsou pozemky evidova-
né jako pozemkové parcely č. 7/3, 118/1, 158, 553, 
1821 a 2309/4 v katastrálním území Pastviny u Kláš-
terce nad Orlicí, obec Pastviny, vedené v druhu vodní 
plocha a pozemek 2309/4 v druhu ostatní plocha na 
listu vlastnictví č. 713 a dále pozemkové parcely č. 
888 a 921/2 v katastrálním území a obci Klášterec 
nad Orlicí, vedené v  druhu vodní plocha na listu 
vlastnictví č. 758 u Katastrálního úřadu pro Pardu-
bický kraj, Katastrálního pracoviště Ústí nad Orlicí. 
Dodatek doplňuje lesní pozemek, parc. č. 929/1 ve-
dený na LV č. 758, kat. území a obci Klášterec nad 
Orlicí, čímž se mění celková výměra pronajatých 
pozemků na 3.475 m2 , a výše nájemného, která tak 
činí celkovou částku ve výši 17.375,- Kč za celou pro-
najímanou plochu za rok.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.5. schvaluje smlouvu o budoucí smlouvě 
o zřízení věcného břemene č. 7DHM190162 s  bu-
doucím povinným:  Povodím Labe, státní podnik, 
IČ: 70890005, sídlo: Víta Nejedlého 951/8, Slezské 
Předměstí, Hradec Králové. Pozemky budou v  bu-
doucnu zatíženy věcným břemenem v rámci staveb-
ní akce „Pastviny – splašková kanalizace s likvidací 
splaškových vod na ČOV Klášterec nad Orlicí“. 
Předmětem smlouvy jsou pozemky evidované jako 
pozemkové parcely č. 7/3, 118/1, 158, 553, 1821 
a 2309/4 v katastrálním území Pastviny u Klášter-
ce nad Orlicí, obec Pastviny, vedené v  druhu vodní 
plocha a pozemek 2309/4 v druhu ostatní plocha na 
listu vlastnictví č. 713 a dále pozemkové parcely č. 
888, 921/2 a 929/1 v katastrálním území a obci Kláš-
terec nad Orlicí, vedené v druhu vodní plocha a lesní 
pozemek na listu vlastnictví č. 758 u Katastrálního 
úřadu pro Pardubický kraj, Katastrálního pracoviště 

Ústí nad Orlicí.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.6. vzalo na vědomí výpověď Smlouvy o za-
jištění provozu vodních šlapadel  ze dne 25.6.2013, 
která byla podána dne 16.10.2019 E. M., IČ: 
74391135. Výpovědní lhůta je tříměsíční, začala bě-
žet od 1.11.2019.
2019.8.5.7. schválilo poskytnutí peněžitého daru ve 
výši 12.000,- Kč příspěvkové rganizaci ALBERTI-
NUM, odborný léčebný ústav, IČ: 00196096, se síd-
lem: Za Kopečkem 353, 564 01 Žamberk. Prostředky 
budou určeny výhradně na plnění  závazků sociální 
služby poskytované léčebným ústavem v  průběhu 
kalend. roku 2020.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.8.1. odsouhlasilo uzavření Darovací 
smlouvy, přijetí daru, pozemku parc. č. 1778/4 o vý-
měře 723 m2 do vlastnictví obce. Pozemek je určen 
k vybudování komunikace k plánované zástavbě na 
poz. parcelách 1778/5, 1778/14 a 1778/15 v  obci 
Pastviny, kat. území Pastviny u Klášterce nad Orlicí.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.8.2. odsouhlasilo uzavření dohody se sou-
časnými vlastníky pozemku parc. č. 1778/4 , trvalý 
travní porost, k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí, 
P.R. a J.N. o spoluúčasti na úhradě nákladů na vybu-
dování komunikace ve výši 50% skutečně vynalože-
ných nákladů obcí Pastviny.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.8.3. odsouhlasilo záměr obce odprodat 
část. parc. č. 1782/6 o výměře cca 20 m2 za cenu 
100,- Kč/m2 a následný odkup části poz. parc. č. 
1778/5 o výměře cca 20 m2 za cenu 100,- Kč/m2, oba 
poz. v  obci Pastviny, k.ú. Pastviny u Klášterce nad 
Orlicí, za účelem zabezpečení bezproblémového pří-
stupu ke hřbitovu a přilehlému obecnímu pozemku. 
Zpracování GP bude provedeno na náklady obce.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.8.4. odsouhlasilo vybudování přijezdové 
komunikace na pozemku parc. č. 1778/4 k.ú. Past-
viny u Klášterce nad Orlicí, dle již zpracované proj. 
dokumentace, předpokládané náklady na štěrkovou 
zpevněnou cestu dle zpracovaného rozpočtu činí 
436.815,- Kč (včetně DPH). Současní vlastníci P.R. 
a J.N. se budou finančně podílet na základě uzavřené 
dohody částkou ve výši 50 % skutečně vynaložených 
nákladů na výstavbu.
hlasování: pro – 1,2,3, 4,5,6,7, proti – 0, zdržel se – 0
2019.8.5.9. vzalo na vědomí možnost odkupu tele-
fonní kabiny, dosud užívané pro potřeby zabezpeče-
ní provozu Veřejného telefonního automatu za cenu 
1000,- Kč bez DPH.

Starosta: Ladislav Škůrek
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Tříkrálová sbírka
v Pastvinách

Opět se blíží nový rok a s ním už tradiční Tříkrálová 
sbírka. Proto i k našim domovům zavítají skupinky Tří 
králů, přinášející radostnou zvěst o narození Ježíška, 
což je hlavním posláním sbírky, a také radost starým 
a opuštěným, kteří na návštěvu Tří králů vždy čekají. 
Pokud můžete, otevřete, prosím, svoje dveře a svoje 
dlaně a přispějte těm, kdo naši pomoc potřebují.

V Pastvinách proběhne sbírka 
v sobotu 4. ledna 2020.

Za Vaši štědrost děkujeme!

KVS ŽAMBERK - SEZONA 2019
Vážení čtenáři a sportovní příznivci, 
rádi bychom vám představili činnost našeho oddílu 
v letošním roce 2019.
Veškeré naše aktivity se dají popsat ve dvou základ-
ních směrech, s odlišnými specifikacemi, ale vždy se 
stejným cílem a tím je budoucnost vodáckého sportu 
v našem regionu Žamberecko.
Prvním směrem je záměr postupného vybudování 
zázemí pro vodní sporty na Pastvinské přehradě, 
odpovídající podmínkám 21. století a to nejen pro 
naši, ale i pro budoucí generace. Je to však  neobyčej-
ně náročná cesta snad ve všech možných aspektech. 
Nicméně jsme přesvědčeni, že náročné neznamená 
nemožné. Toto vše podtrhuje několik dílčích kroků, 
které se nám letos již podařilo realizovat.
Absolvovali jsme řadu jednání s obcí Pastviny, měs-
tem Žamberkem, zástupci Svazu rychlostní kanois-
tiky, České unie sportu a dalšími, u kterých se nám 
daří postupnými kroky posouvat cestu k zajištění 
tolik nezbytného zázemí pro všechny vodáky stále 
kupředu.  V letošním roce jsme se stali vůbec poprvé 
v historii vodáctví v našem regionu vlastníky pozem-
ku vhodného pro výstavbu loděnice. Získání tohoto 
nádherného pozemku U Kapličky na Pastvinské pře-
hradě, nám otevírá další možnosti k výstavbě tolik 
potřebné nové loděnice pro vodáky z celého okolí.
Naším druhým, neméně důležitým směrem, je spor-
tovní činnost. V tomto ohledu by mohl být leckdo 
takzvaně nespokojen, jiný, jako třeba já, ale naopak 
nadšen!  Proto se vám naše úspěchy pokusím shr-
nout z mého ovlivněného pohledu, jakožto tatínka, 

trenéra, předsedy oddílu, řidiče, údržbáře, zahradní-
ka a mnoha dalších profesí v jedné osobě. Posouzení 
naší úspěšnosti či smyslu našeho konání nechávám 
na každém z vás samostatně.
Faktem je, že ve druhém roce naší sportovní a zá-
vodní činnosti se nám ve zkratce podařilo dosáhnout 
velmi solidních úspěchů.
Umístění klubu:
- Celkově 4. místo v Labsko-orlickém poháru za rok 

2019
-  Na mezinárodním Mistrovství Moravy v Ostrožské 

Nové Vsi za účastí 12ti zemí a 40 klubů celkové  
9. místo

Osobní úspěchy jednotlivců:
-  Anežka Lárischová vybojovala na závodech České-

ho poháru (dále jen “ČP”) v Mostě 10. místo celko-
vě, 4. místo v ročníku.

-  Kamila Šímová se umístila na závodech ČP v Mostě  
na 3. místě jako žačka v kategorii dorostenek.

-  Veronika Břízová získala na závodech ČP v Mostě 
1. místo v kategorii žaček, celkově se umístila dru-
há a ve spojeném závodě s dorostenkami získala 
taktéž 2. místo. Nominována je do SCM.

-  Patrik Bříza tento rok získal celkem dva tituly Mis-
tra České republiky.

-  Jan Kraus tento rok získal celkem dva tituly Mistra 
České republiky ve všech singlových kategoriích.

 Jakub Larisch na Mistrovství České republiky  
3. místo

Výčet všech našich úspěchů by zde zabral opravdu 
velmi místa a proto jen ve zkratce uvádím výčet na-
šich dalších medailistů, kterými jsou: Jitka Hartma-
nová, Eliška Hartmanová, Radek Hubálek, Jakub 
Lárisch, Anežka Lárischová, Patrik Bříza, Veronika 
Břízová, Silvie Černohousová, Deniska Břízová, 
Kamila Šímová, Jan Kraus, Tomáš Stránský, Jakub 
Stránský, Karolína a Barbora Krausová.
Celkem jsme za celou sezonu vybojovali neuvěři-
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telných 205   medailí, na šestnácti závodech napříč 
Českou Republikou! Všude tam, kde se vyhlašova-
ly výsledky, slyšitelně znělo: „Medailové umístění 
vybojoval závodník Klubu vodních sportů ŽAM-
BERK.“ A věřte tomu, že to bylo hodně nahlas!
Velký počet medailí a sportovních úspěchů ještě nic 
neznamená, pokud to děti nebaví. Ale když vidíte 
nadšené děti i jejich doprovod, je to z mého pohledu 
úspěch sám o sobě. K tomu všemu si dovoluji přidat 
ještě jednu podstatu úspěchu. A tou je činnost našich 
dospělých v oddílu - všech maminek a tatínků, kteří 
nejen plně podporují své ratolesti v boji s vodními 
živly, ale sami se do tohoto souboje aktivně pustili. 
Chcete vědět jak? Sedm z nich svedlo nerovnou bitvu 
s nástrahami atypického sportovního nářadí v podo-
bě pádel, rychlostních kajaků a kánoí a možná i stra-
chu z vody a kupodivu se ctí zvítězili. A to je úspěch 

v tomto sportu téměř nevídaný. Moje poděkování za 
skvělé výkony proto putuje do Líšnice, Dlouhoňovic, 
Helvíkovic, Letohradu a Pastvin - právě odtud jsou 
naši mladí talentovaní sportovci.
A co říci závěrem? 
Celkově tento rok hodnotím pro náš oddíl velmi po-
zitivně. Rádi bychom v našem snažení nadále pokra-
čovali, i když víme, že to nebude vůbec jednoduché.
To jak jsme nebo nejsme úspěšní, nechávám na po-
souzení každého z vás. My však pevně věříme tomu, 
že naše práce a snaha má rozhodně smysl. To jak 
budeme do budoucna pokračovat,ale může ovlivnit 
každý, kdo má zájem, dobrou vůli a srdce na správ-
ném místě.
Zvláštní poděkování patří:

Rodičům, babičkám, dědečkům, tetám a strýcům
městu Žamberk
obci Pastviny
obci Líšnice
obci Dlouhoňovice
Hasičům obce Líšnice
Pardubickému kraji
ČSK - SRK - Českému svazu kanoistů - Sekce 
Rychlostní Kanoistika
ČUS- Česká unii sportu

A všem kolegům a přátelům za nezištnou pomoc, bez 
které bychom se jistě jen těžko obešli.

Za všechny členy KVS s vodáckým pozdravem 
Ahoj váš Honza Jan Kraus
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ze dne 19. 11. 2019
Přítomni: viz prezenční listina
Zapisovatel: Luboš Lux
Ověřovatelé: Břízová M., Buryška J.
Hlasování: Pro X Proti X Zdržel se

1/ Program jednání:
	z Kontrola plnění usnesení z minulého zasedání
	z Rozpočtová změna č. 6
	z Pasport komunikací
	z Plán zimní údržby na rok 2019 - 2020
	z Smlouva se Sdružením obcí Orlicko
	z Návrh rozpočtu na rok 2020
	z Různé:

Informace ze svazku obcí pod Zemskou branou
Informace ohledně zaměření pozemků v  areálu 
vojenského zařízení na Adamu
Informace o reakci na dopis směřovaný ministru 
zemědělství

Návrh usnesení 01/11/2019: Zastupitelstvo obce 
schvaluje program jednání
Hlasování: 6X0X0
Usnesení 01/11/2019 bylo schváleno

2/ Rozpočtová změna č. 6
Starosta seznámil zastupitele s rozpočtovou změnou 
č. 6, která se týká přijetí dotace na nákup kalového 
čerpadla a záchranářského žebříku pro výjezdovou 
jednotku obce v hodnotě 20 000 Kč
Návrh usnesení 02/11/2019: Zastupitelstvo obce 
schvaluje rozpočtovou změnu č. 6
Hlasování: 6X0X0
Usnesení 02/11/2019 bylo schváleno

3/ Pasport komunikací
Starosta předložil zastupitelům dlouho připravova-
ný pasport komunikací, který musí projít schvalo-
vacím řízení obecního úřadu, jako správce místních 
komunikací v  obci. Seznam pozemků, komunikací, 
mostků a dopravního značení bude přílohou žádos-
ti o zařazení komunikací do pasportu komunikací. 
Obecní úřad provede schvalovací řízení, zahájení a 
rozhodnutí bude vyvěšeno na úřední desce obce a 
bude možno do seznamu nahlédnout v úřední hodi-
ny každé úterý na obecním úřadě
Návrh usnesení 03/11/2019: Zastupitelstvo obce 
schvaluje zařazení komunikací do pasportu komu-
nikací. Schvaluje podat žádost na obecní úřad k za-
hájení řízení
Hlasování: 6X0X0
Návrh usnesení 03/11/2019 bylo schváleno

19:30 příchod pana Žďárského

4/ Plán zimní údržby komunikací 
 pro rok 2019 – 2020
Starosta obce předložil zastupitelům plán zimní 
údržby komunikací na rok 2019-2020. Plánem údrž-
by se stanoví, jakým způsobem a v jakém pořadí bu-
dou udržovány místní komunikace. Dokument bude 
přílohou zápisu a bude vyvěšen na úřední desce obce.
Návrh usnesení 04/11/2019: Zastupitelstvo obce 
schvaluje návrh plánu zimní údržby na rok 2019-
2020
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 04/11/2019 bylo schváleno

5/ Smlouva se Sdružením obcí Orlicko
Smlouva mezi Sdružením obcí Orlicko a obcí České 
Petrovice na poskytnutí mimořádného příspěvku 
z rozpočtu obce na dofinancování opravy sochy Jana 
Nepomuckého na hranici v hodnotě 30 600 Kč.
Návrh usnesení 05/11/2019: Zastupitelstvo obce 
schvaluje smlouvu mezi obcí České Petrovice a Sdru-
žením obcí Orlicko
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 05/11/2019 bylo schváleno

6/ Návrh rozpočtu na rok 2020
Předseda finanční komise Hovad M. předložil za-
stupitelům návrh rozpočtu na rok 2020, který byl 
vytvořen finanční komisí, paní účetní a starostou 
obce dne 13. 11. 2019. Všechny položky byly řádně 
konzultovány
Návrh rozpočtu na rok 2020
Příjmy:  ............................................... 2 847 000 Kč
Výdaje:  ............................................... 4 079 400 Kč
Schodek:  ............................................ 1 232 400 Kč

Na financování schodku budou použity finanční pro-
středky našetřené z minulých let.
I když vypadá plánované hospodaření nevyrovnané, 
zastupitelstvo schválilo návrh rozpočtu jednohlasně, 
protože schodek vznikl tím, že je připraveno několik 
akcí, které budou zařazeny do dotačních titulů. Do-
tace nemohou být započítány jako plánovaný příjem 
v rozpočtu. Návrh rozpočtu bude přílohou zápisu

Návrh usnesení 06/11/2019: Zastupitelstvo obce 
schvaluje návrh rozpočtu na rok 2020
Hlasování: 7X0X0
Usnesení 06/11/2019 bylo schváleno

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ČESKÉ PETROVICE 
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Různé: 
	z Starosta předal zastupitelům informace ze svazku 
obcí pod Zemskou brannou
	z Budou schválena nová pravidla pro pronajímání 
bytů v  penzionu s  pečovatelskou službou a nový 
domovní řád. 
	z Na výboru svazku byl přizván starosta obce Nekoř. 
Obec Nekoř má zájem vstoupit do svazku. Byly 
mu sděleny podmínky pro vstup do svazku 
	z Musí být vytvořen spisový a skartační řád 
	z Bylo schváleno vystoupení Svazku obcí pod Zem-
skou brannou z MAS Orlicko

Usnesení 07/11/2019: Zastupitelstvo bere na vědo-
mí informace ze Svazku obcí pod Zemskou brannou
	z Zaměření pozemků ve vojenském areálu na Adamu

Starosta informoval o zaměření pozemků, které 
proběhlo 6. 11. ve vojenském areálu na Adamu. Vo-
jenskou majetkovou správou nám byla vysvětlena si-
tuace s hranicí pozemku a plotu kolem areálu, který 
z části zasahuje na obecní pozemky. Plot byl zaměřen 
a vytyčen. Dále musíme počkat na úřední odhad ceny 

a geometrické plány

Usnesení 08/11/2019: Zastupitelstvo bere na vědo-
mí informace ohledně zaměření plotu v areálu armá-
dy na Adamu
Informace o reakci na dopis směřovaný ministru 
zemědělství 
Dne 8. 11. byl odeslán dopis ministru zemědělství 
panu Ing. Tomanovi, který byl podepsán starostkou 
Klášterce nad Orlicí, starostou Českých Petrovic a 
ředitelem Živa a. s., ohledně pohybujícího se polské-
ho skotu na našem území a nečinnosti polské veteri-
nární správy.
Byli jsme ujištěni, že zmiňovaný problém bude ře-
šen. Odpověď pana ministra na námi zaslaný dopis 
je vyvěšena na úřední desce obce

Usnesení 09/11/2019: Zastupitelstvo obce bere na 
vědomí informaci ohledně dopisu korespondované-
mu ministru zemědělství

Zapsal: Luboš Lux

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE ČESKÉ PETROVICE 
ze dne 7. 12. 2019
Přítomni: viz prezenční listina
Omluveni: Rous A. 
Zapisovatel: Brandejsová Jitka
Ověřovatelé: Bílek V., Hovad M.
Hlasování: Pro x Proti x Zdržel se

1. Program jednání + kontrola z minula
Starosta seznámil s programem jednání a požádal o 
hlasování o programu.

Kontrola z minula
 Rozpočet na rok 2020
 Inventarizační komise
 Plán zimní údržby
 Vyhlášky
 Různé Zhodnocení roku 2019
  Plán na rok 2020

Návrh usnesení 01/12/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje program zasedání.
Hlasování: 8 x 0 x 0
Usnesení 01/12/2019 bylo schváleno.

2. Schválení rozpočtu na rok 2020
Předseda finanční komise p. Hovad předložil zastu-
pitelům návrh rozpočtu na rok 2020 ke schválení. 
Rozpočet byl řádně vyvěšen na webových stránkách 

i na úřední desce obce České Petrovice. Do dnešního 
dne nebyly vznešené žádné námitky ani připomínky.
Rozpočet na rok 2020
 Příjmy ............................................ 2 847 000,-Kč
 Výdaje ............................................ 4 079 400,-Kč
 Schodek ......................................... 1 232 400,-Kč
Návrh usnesení 02/12/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje rozpočet obce na rok 
2020.
Hlasování: 8 x 0 x 0
Usnesení 02/12/2019 bylo schváleno.

3. Inventarizace majetku obce České Petrovice a 
složení inventarizační komise
Inventarizace obecního majetku by měla být prove-
dena do konce roku 2019. Starosta předložil zastupi-
telům návrh inventarizační komise.
Složení: předseda Lux Luboš, členové Bílek Václav, 
Fišer Dušan, Žďárský Oldřich
Návrh usnesení 03/12/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje návrh složení inventarizační 
komise. 
Hlasování: 8 x 0 x 0
Usnesení 03/12/2019 bylo schváleno.

4. Plán zimní údržby komunikací pro rok 2019/20
Starosta dal hlasovat o schválení plánu zimní údrž-
by komunikací na rok 2019/2020. Plánem údržby je 
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stanoveno, jakým způsobem a v jakém pořadí budou 
udržovány místní komunikace. Dokument byl řádně 
vyvěšen na webových stránkách i na úřední desce 
obce České Petrovice. Do dnešního dne nebyly vzne-
šené žádné námitky ani připomínky.
Návrh usnesení 04/12/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje plán zimní údržby pro rok 
2019/2020. 
Hlasování: 8 x 0 x 0
Usnesení 04/12/2019 bylo schváleno.

5. Obecně závazná vyhláška obce č. 2/2019
Starosta seznámil zastupitele s potřebou schválit no-
vou Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2019 o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, 
přepravy, třídění, využívání a odstraňování komu-
nálních odpadů z důvodu legislativních úprav. Cena 
poplatků zůstává stejná. 
Návrh usnesení 05/012/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku 
obce č. 2/2019.
Hlasování: 8 x 0 x 0
Usnesení 05/12/2019 bylo schváleno.

6. Obecně závazná vyhláška obce č. 3/2019
Starosta seznámil zastupitele s  potřebou vytvořit a 
schválit novou Obecně závaznou vyhlášku č. 3/2019 
o místním poplatku ze psů z  důvodu legislativních 
úprav. Cena poplatků zůstává stejná. 
Návrh usnesení 06/12/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje Obecně závaznou vyhláš-
ku obce č. 3/2019.
Hlasování: 8 x 0 x 0
Usnesení 06/12/2019 bylo schváleno.

7. Obecně závazná vyhláška obce č. 4/2019
Starosta seznámil zastupitele s  potřebou vytvořit a 
schválit novou Obecně závaznou vyhlášku č. 4/2019 
o místním poplatku z pobytu z důvodu legislativních 
úprav. Cena poplatků zůstává stejná. 
Návrh usnesení 07/12/2019: Zastupitelstvo obce 
České Petrovice schvaluje Obecně závaznou vyhláš-
ku obce č. 4/2019.
Hlasování: 8 x 0 x 0
Usnesení 07/12/2019 bylo schváleno.

8. Různé Zhodnocení roku 2019, různé
Starosta Luboš Lux na závěr slavnostního zasedání 
zhodnotil rok 2019.
	z Pokuta za vodovod
	z Plot u obecního úřadu
	z Brány a zábradlí na hřbitově
	z Podpořit kulturní a sportovní akce v obci

	z Podpořit provoz místní prodejny
	z Výměna oken a dveří na chatě u koupaliště
	z Oprava bytu na čp. 162
	z Oplocení u teletníku, úpravy terénu
	z Oprava chodníku u prodejny
	z Nákup traktoru

Dále starosta seznámil zastupitele a hosty s plány 
do roku 2020. Obec má naplánováno pokračovat 
v opravách komunikací (k Voksom), výkup pozemků 
pod obecními cestami, získání financí na opravu po-
žární nádrže, rozšířit dětské hřiště, údržba čekáren – 
nátěry, odstranění mechu, stavební úpravy u teletní-
ku, ČOV na čp. 162, podporovat kulturní a sportovní 
akce v obci a další. 
Usnesení 08/12/2019 Zastupitelstvo obce České Pe-
trovice bere na vědomí informace o zhodnocení roku 
2019 a plánech na rok 2020. 
Starosta dále poděkoval hasičům za dobře odvede-
nou zásahovou činnost a pomoc obci, dále Novému 
klubu, klubu důchodců, všem pracovníkům, kteří 
pracují pro obec: p. knihovníkovi, pí. účetní, pí. kro-
nikářce, za úklid budov, za sekání trávy, za třídění a 
úklid odpadů. Na závěr popřál všem krásné prožití 
vánočních svátků, hodně zdraví a osobní spokoje-
nosti.
Zapsal: Luboš Lux,  starosta obce

SCHVÁLENÝ ROZPOČET 
OBCE ČESKÉ PETROVICE 

A POPLATKY NA ROK 2020
Na vánočním zasedání 7. 12. 2019 schválilo zastu-
pitelstvo obce České Petrovice rozpočet na rok 2020 
se schodkem 1 231 500 Kč (příjmy 2 847 900 Kč, vý-
daje 4 079 400 Kč). Schodek je způsobením tím, že 
na rok 2020 zastupitelstvo plánuje několik velkých 
akcí: úpravu bývalého teletníku na provoz odpado-
vého hospodářství, opravu komunikace k  Voksom, 
vybavení kuchyně chaty u požární nádrže a rozšíření 
dětského hřiště. Tyto akce budou realizovány pouze 
v případě získání vypsaných dotací. Dle zásad tvorby 
obecních rozpočtů nemohou být nenárokové dotace 
započítány do příjmů před přijetím. V  případě rea-
lizace všech uvedených akcí a započítání přijatých 
dotací do příjmů, bude schodek “pouze“ cca 380 000 
Kč. Na financování budou použity prostředky z mi-
nulých let.
Dále zastupitelstvo schválilo aktualizované vy-
hlášky o místních poplatcích. Celá znění vyhlášek 
jsou k dispozici na webových stránkách obce, nebo 
v úřední hodiny na obecním úřadě. Výše poplatků se 
pro rok 2020 nemění:
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Poplatek za likvidaci komunálního odpadu je 
splatný nejdéle 31. března 2020. Pro osobu trvale 
přihlášenou k pobytu je poplatek 400 Kč. Pro vlast-
níka stavby určené k rekreaci, bytu nebo rodinného 
domu, ve kterém není přihlášena žádná fyzická oso-
ba je poplatek 650 Kč.
Poplatek ze psa je splatný nejdéle 31. března 2020. 
Poplatek za prvního psa je 200 Kč, za druhého a kaž-
dého dalšího psa téhož držitele 300 Kč.

Poplatek za rekreační pobyt za rok 2020 odvede 
ubytovatel, který poskytuje méně než 10 lůžek nej-
déle 31. března 2021 (za rok 2019 nejdéle 31. března 
2020). Ubytovatel, který poskytuje 10 a více lůžek 
odvádí poplatek čtvrtletně, nejdéle 15. den měsíce 
následujícího po kalendářním čtvrtletí (tedy nejdéle 
15. dubna, 15. července, 15. října a 15. ledna). Re-
kreační poplatek je 15 Kč za osobu a den pobytu.
Finanční výbor obce České Petrovice

OPRAVA VARHAN V ČESKÝCH PETROVICÍCH
Když nám v loňském roce přestaly hrát varhany, nikdo z nás nevěděl, co budeme dělat. V tu dobu jsme netu-
šili, kolik je kolem nás ochotných a vstřícných lidí, kteří se rozhodli pomoci. Byla domluvena údržba a oprava 
varhan, sháněly se finance. Obec České Petrovice nám přispěla darem ve výši sedmdesát tisíc, na darech od 
lidí jsme obdrželi 52 050,-Kč a při Tříkrálovém koncertě, který jsme uspořádali, se vybralo 15 741,-Kč. Celko-
vé náklady na opravu činili 108 491,-Kč. Ale našlo se i mnoho ochotných lidí, kteří pomohli s likvidací starých 
měchů a úklidem prostoru za varhany a ve věži, což bylo hlavně fyzicky náročné.
A tak jsme mohli za přispění Vendy Bílka uspořádat koncert, aby si všichni poslechli, jak se oprava podařila. 
Přivítali jsme hudebníky, varhaníka Ondřeje Mejsnara a sopranistku Marii Novotnou. Jejich zásluhou jsme 
se mohli zaposlouchat do krásných skladeb a ocenit, jak je to pěkné, když varhany opět hrají. A proto bychom 
Vám všem chtěli moc poděkovat za veškerou pomoc a podporu. 

Farníci z Českých Petrovic

ROZHOVOR S DRŽITELEM KŘIŠŤÁLOVÉHO GLÓBU, 
„TRAVAŘEM“ MARTINEM BARTÁKEM 
Šampion Ski klubu České Petrovice, který se stal tuto letní sezónu historicky prvním juniorem, který 
získal titul vítěze světového poháru dospělých v travním lyžování. 

Martine, seš „travař“. Můžeš nám vysvětlit, co to 
vlastně je? 
Je to lyžování jako zimní, jen mám pod nohama pá-
sové lyže s kolečky a jezdím po trávě. 
Jak si se k takovému, ne příliš známému, sportu 
dostal a jak dlouho se mu věnuješ? 
V roce 2006 se konal v Český Petrovicích Světový po-
hár a od té doby jezdím taky - 13 let. 
Je pravda, že jsi třináctinásobným juniorským 
mistrem světa? Jak jsi to za těch pár let v této ka-
tegorii zvládl? 
MSJ je každý rok a na každém je možné získat až 4 ti-
tuly ve 4 disciplínách. A povedlo se 2x vyhrát všechny 
v jednom roce. 
Je Ti teprve devatenáct let a vyhrál jsi celý světový 
pohár dospělých. Jak na Tebe koukají starší sou-
peři? 
Jako na někoho jim rovného a věk je nezajímá, oni se 
učí ode mě a já od nich. 
V žebříčku si vedeš výborně už pár let. Co okolí? 
Jak reaguje na Tvoje stabilní úspěchy? Neberou to 

už jako samozřejmost? 
Asi každý už si na to trochu zvyknul a o to těžší je 
pak vyhrávat, ale všichni z toho mají pořád velkou 
radost. 
Měl jsi na tento skvělý výsledek zálusk od začátku 
sezóny? 
Byl to jeden z hlavních cílů už od začátku společně 
se zlatem na MS. 
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Kde máš glóbus teď? 
Ještě na stolku v pokoji, musím sehnat nějakou 
skříňku. 
Na světové šampionáty jezdíš po celém světě, který 
kopec/závod máš nejraději? 
Nejraději jezdím na kopci v Rakouském Rettenba-
chu, který byl vytvořen jen pro účely travního 
lyžování - ideální rychlost, povrch a délka. 
Trénuješ a závodíš v létě. Co děláš v zimě? 
Studuji a učím v Lyžařské škole v Český Petrovicích. 
Je velký rozdíl mezi lyžováním na sněhu a na trávě? 
Vlastně ani ne, jen na travních se nedá zabrzdit smy-
kem ale pouze do protikopce nebo na velké louce. 
Letos v září jsi nastoupil na vysokou školu. Máš v 
plánu se vrcholovému sportu věnovat nadále? 
Hlavní sezóna je v období prázdnin, takže doufám, 
že budu moct. 

Co vše je potřeba vědět dřív, než naše dítě poprvé obuje lyžáky 
Nemáte nervy učit vlastní dítě na lyžích? Neposlouchá Vás, nevíte jak na to? A co vlastně pořídit do začátků? 
Je více způsobů, jak začít s lyžováním u malých dětí a není v tom jen Vaše netrpělivost či nešikovné dítě. 

Nejdříve ale zmíníme věk, kdy by měl náš miláček s lyžováním začít. Ideální dobou u většiny dětí, které si 
poprvé stoupnou pod kopec je dovršení 3 let věku. Dříve se jen výjimečně setkáme s úspěchem. Z naší zkuše-
nosti víme, že není dobré tuto záležitost uspěchat, byla by škoda, aby se náš tvrdohlavec zaseknul na následu-
jících pár let. To, že nemá smysl tlačit na pilu, když ještě dítě skoro ani nemluví, jsme si řekli. Dalším krokem 
je vybavení. Pokud nemáte lyžařskou výzbroj po starším sourozenci, nemá cenu ji kupovat do doby, než zjis-
títe, zda má lyžování úspěch. Rozhodně se Vám vyplatí si na prvních pár sklouznutí vypůjčit vše v půjčovně. 
Pro úplné začátečníky tedy lyžáky, lyže a rozhodně helmu! Hůlky necháme těm zkušenějším, nám by se zatím 
pletly. U lyžáků možná každý druhý rodič přemýšlí stejně – „Pořídíme je větší, ať vydrží na pár sezón“. Tímto 
dítěti ale spíše ubližujete, totiž ani tlustá ponožka neudrží nohu pevně v přaskáčích a některé děti skoro z bot 
vypadávají. Co se týče délky lyží, tak pro malé děti není vhodné mít lyže příliš krátké. Sice je to pro ně ze začát-
ku jednodušší, ale následný přesun na delší lyže je o to náročnější. Ale ani hodně dlouhé lyže nejsou v začát-
cích z důvodu obtížnosti dobré. Správná délka by se měla pohybovat ve výšce brady malého človíčka. Pokud 
jste vytáhli lyže po roce z půdy, nezapomeňte je dětem namazat voskem-ulehčíte jim první chvilky na sněhu. 
Jestliže nemáte zkušenost se seřizováním vázání, nechte to raději na odbornících v lyžařském servise. Neza-
pomeňte dětem pořídit pod helmu kuklu! Lyžařské brýle má někdo rád, ale úplným prťouskům jsou většinou 
na obtíž. Do batůžku náhradní rukavice a do kapsy kapesník. Plastové lyžičky s páskem hoďte do kouta. Občas 

těžkým rozhodnutím rodičů je, jak první krůčky na 
sněhu pojmout. Můžeme si venku za barákem zkusit 
pár přešlapování, aby dítě vůbec zjistilo, co jsou lyže a 
jaký je to pocit mít na noze o něco těžší botu, než jsou 
normální sněhule. Poté máme několik možností: tr-
pělivější a hlavně zkušenější rodiče se mohou vrhnout 
na výuku svých miláčků sami – chválíme, ale je nutné 
si říct, zda máme dětem co předat a zda pro ně nejsme 
naopak kontraproduktivní. Rozhodně nedoporučuje-
me děti učit lyžovat tak, že sami na nohách lyže ne-
máme, běháme za nimi a držíme je za kapucu. Tento 
způsob je ale na dětských sjezdovkách stále k vidění 
a dítě i rodič jsou nebezpeční nejen sami sobě, ale i 
ostatním osobám na sjezdovce. Další, v posledních le-

Na přebírání glóbusu na stupně vítězů jsi shodil 
dlouhý plnovous. Byla to sázka? 
Hokejisti to mají na play-off a členové týmu usoudili, 
že tohle bylo stejný a oholili mě.
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tech velmi oblíbenou variantou, jsou lyžařské školy. 
Nabízejí mnoho druhů lekcí. V naší lyžařské škole v 
Českých Petrovicích je největší zájem o individuální 
lekce. Něco za hodinovou výuku sice zaplatíte, máte 
ale jistotu, že bude o Vaše dítě bezpečně postaráno, 
proškolený instruktor mu předá ty správné rady, vše 
mu profesionálně předvede a vy si v klidu zalyžujete 
nebo si dáte pod sjezdovkou svařáček. Mimo odbor-
né výuky je výhodou to, že Vaše dítko učí někdo cizí. 
Většina dětí dává větší pozor, snaží se a konečný vý-
sledek je rozhodně produktivnější než výuka s někým 
z rodiny. Skupinové lekce či kurzy mateřských škol, 
to jsou další možnosti, které na trhu existují. Tento 

způsob je nutné zmínit, jelikož má zase jiné přednosti. Výuka ve skupině je motivující, děti více spolupracují 
a učí se samostatnosti. Ať už se rozhodnete učit potomka sami nebo ho svěříte do rukou někoho jiného, Vaše 
kroky by měly poprvé směřovat na sjezdovky určené dětem a začátečníkům. Rozhodně neplánujte hned první 
den černou sjezdovku a jak se říká „nepřepalte začátek“ a mějte k lyžím a lyžařům okolo raději zdravý respekt. 
Co se týká pomůcek, tak většina dětských hřišť v lyžařských areálech nabízí spoustu slalomových překážek, 
tunelů, oblouků, zvířátek apod. Děti to baví a mají z lyžování ještě větší radost. Nedoporučujeme výuku dětí 
na popruhu – dítě nezískává jistotu v sobě, ale v rodiči a velmi často se dostává do nežádoucího záklonu. 
Existuje několik metod výuky lyžování. Prvním prvkem naší lyžařské školy je pluh do úplného zastavení. Tedy 
trpělivě trénujeme pluh, pizzu, šipku či jak tomu chtějí děti říkat. Poté přejdeme na přenášení váhy z jedné 
lyže na druhou a tím tedy k zatáčení. Někdo tyto dva úkony zvládne za 30 min, někomu to trvá celý týden. 
Nečekejte, že carvingový oblouk zvládne vaše dítě hned. Po ukončení by si každý správný lyžař měl alespoň 
zkusit lyže sám sundat, cvaknout k sobě a odnést. Návod na ideální výuku neexistuje, každé dítě je originál 
a musíme k němu přistupovat individuálně. Pokud si nejste čímkoliv jistí, je lepší se poradit, ať má náš malý 
sportovec nejlepší předpoklad k tomu, že se mu bude na sněhu líbit. Jsme Vám kdykoliv bezplatně k dispozici 
v zázemí Lyžařské školy ve Sportareálu České Petrovice. Přejeme Vám krásné první chvilky strávené na sjez-
dovce a třeba někdy ve frontě skol. 

Za lyžařskou a snowboardovou školu SKI BAIER Bc. Lucie Sodomková Baierová, vedoucí školy 
TIP: namažte voskem/svíčkou dětem podrážky lyžáků 
          – nebude se jim tam tolik lepit sníh a bude jednodušší nacvaknout lyži

DESATERO CESTOVANÍ NA KRAJSKÉ ŽELEZNICI 
OD 15. PROSINCE 2019 
Důležité otázky a odpovědi
Kdo bude zajišťovat železniční dopravu v kraji?
České dráhy – všechny tratě v  Pardubickém kraji 
s  výjimkou tratí 024 (Ústí nad Orlicí – Letohrad – 
Králíky – Mlýnický Dvůr) a 025 (Dolní Lipka - Ha-
nušovice)
LeoExpress – tratě 010 (vlaky Praha – Lichkov – 
Wroclaw), 024 (Ústí nad Orlicí – Letohrad – Králíky 
– Mlýnický Dvůr) a 025 (Dolní Lipka - Hanušovice).

Co se změní pro cestující?
Na tratích provozovaných Českými drahami nedo-
chází k žádným změnám v rámci cestování. Přestupy 
mezi jednotlivými spoji jsou možné v rámci Českých 

drah na jednu jízdenku. Nadále platí tarif dopravce, 
IN karty, síťové jízdenky atd.
V  rámci spojů provozovaných dopravcem Leo Ex-
press je uznáván tarif IREDO, karty IREDO, a jízdné 
Leo Expressu.
Co mám dělat, pokud budu přestupovat mezi  
dopravci?
Držitelé karet IREDO přestupují mezi spoji bez ja-
kékoliv změny.
V  případě přestupu mezi vlaky obou dopravců bez 
karty IREDO bude nutné si pořídit dvě jízdenky. 
Jestliže se cestující ve vlaku prokáže jízdenkou 
z předchozího spoje, je poté cestující odbaven v ná-
vazném vlaku bez jakékoliv přirážky.
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Jak mám řešit konkrétní spojení, když…?
Přestup z  vlaku Českých drah na Leo Express a 
naopak v  Pardubickém a Královéhradeckém kraji 
(IDS IREDO):
S  kartou IREDO je možné bezplatně na jednu jíz-
denku přestupovat mezi vlaky obou dopravců na 
území Pardubického, Královéhradeckého kraje a 
dalších vybraných úseků. 
Vzorový příklad: Cestující jedoucí z  Pardubic do Li-
chkova si zakoupí v  Pardubicích přestupní jízdenku 
IREDO až do Lichkova. Tuto jízdenku bude mít ces-
tující uloženou na kartě IREDO, kterou předloží při 
kontrole, jak ve vlaku Českých drah, kterým cestující 
pojede z Pardubic do Ústí nad Orlicí, tak ve vlaku Leo 
Expressu z Ústí nad Orlicí do Lichkova. 

Bez karty IREDO nebude možné cestovat mezi 
vlaky obou dopravců na jednu jízdenku. Cestující si 
musí zakoupit jízdenku zvlášť u každého dopravce, a 
to elektronicky nebo na pokladně nebo přímo ve vla-
ku. V případě předložení jízdenky v návazném vlaku 
druhého dopravce bude další jízdenka vydána bez 
přirážky k jízdnému. 
Vzorový příklad: Cestující jedoucí z Pardubic do Lich-
kova si zakoupí v Pardubicích jízdenku Českých drah 
(tarif IREDO) pouze do Ústí nad Orlicí. Zde přestou-
pí na navazující vlak Leo Expressu, kde si zakoupí 
jízdenku do Lichkova. V  případě předložení jízdenky 
z  předchozí cesty z  Pardubic vlakem Českých drah, 
bude cestující na své cestě do Lichkova odbaven ve vla-
ku Leo Expressu bez přirážky k jízdnému.

Přestup z  vlaku Leo Expressu na České dráhy a 
naopak mimo Pardubický a Královéhradecký kraj 
(IDS IREDO):
Pro cestování mezi vlaky Leo Expressu a Českých 
drah nebude možné cestovat na jednu jízdenku. 
Cestující si musí zakoupit jízdenku zvlášť u každého 
dopravce. V případě předložení jízdenky v návazném 
vlaku druhého dopravce bude další jízdenka vydána 
bez přirážky k jízdnému. Cestující samozřejmě může 
koupit jízdenku také na pokladně Českých drah či 
elektronicky.
Vzorový příklad: Cestující jede z Letohradu do Prahy. 
V pokladně dopravce Leo Express si zakoupí jízdenku 
v tarifu Leo Expressu do Ústí nad Orlicí, kde přestoupí 
na vlak dopravce České dráhy do Prahy. Ve vlaku Čes-
kých drah si zakoupí jízdenku v tarifu Českých drah do 
Prahy. V  případě předložení jízdenky Leo Expressu 
z  předchozí cesty z  Letohradu, bude cestující na své 
cestě do Prahy odbaven ve vlaku Českých drah bez při-
rážky k jízdnému.
(Při jízdě po území Pardubického, případně Králové-

hradeckého, kraje lze využít spojení v rámci IDS IRE-
DO – viz výše)
Kde najdu informace o vhodném spojení?
Vyhledávač IDOS (https://idos.idnes.cz/)
Pro vyhledání ceny jízdného lze využít Tarifní kalku-
látor IDS IREDO (www.oredo.cz/tarifni-kalkulator-
-jizdneho) nebo stránky dopravců České dráhy (www.
cd.cz) a Leo Express (www.leoexpress.com/cs). 

Kolik stojí karta IREDO?
Od 1. 12. do 31. 1. je karta IREDO k dostání za akční 
cenu 30 korun. Akce platí pouze pro karty pořízené 
na území Pardubického kraje.

Je pro mne karta výhodná?
Bezkontaktní čipová karta IREDO umožňuje zakou-
pení časové jízdenky, jednorázové přestupní jízdenky 
nebo platbu elektronickou peněženkou, která je sou-
částí karty IREDO. 
Karta je vhodná především pro pravidelné cestující, 
kteří využívají jak spoje pouze jednoho dopravce, tak 
cestující, kteří přestupují mezi dopravci nebo využí-
vají k dopravě také autobusovou dopravu.

Kde mohu kartu pořídit?
Kromě stávajících kontaktních míst pro Vás nově od 
15. prosince 2019 zřizujeme tři nová kontaktní místa 
a to v Hlinsku, Chocni a Letohradu. 
Kompletní seznam kontaktních míst a informace 
o kartě IREDO najdete na stránkách společnosti 
OREDO www.iredo.cz

Kdy ji mohu využít?
V osobních, spěšných vlacích a autobusech na území 
Pardubického kraje.
Dále karta platí v rychlících (mimo R 640 a R641) a 
také ve vybraných vlacích vyšší kvality (IC, EC, rj). 
Seznam dálkových vlaků zařazených do IDS IREDO 
naleznete na stránkách www.oredo.cz 
Od 15. prosince 2019 je rozšířena platnost na násle-
dující úseky:
019 v úseku Tatenice – Zábřeh na Moravě
025 v úseku Červený Potok – Hanušovice
236 v úseku Ronov nad Doubravou – Žleby
238 v úseku Vitanov – Ždírec nad Doubravou

Kde se dozvím více o systému IDS IREDO 
a kartě IREDO?
Více o tarifu IDS IREDO, možnostech využití kar-
ty IREDO. nebo aplikaci IDS IREDO (pro iOS i 
Android a také na http://iredo.online) naleznete na 
webových stránkách www.iredo.info nebo na Call 
centru IDS IREDO 491 580 333.



SOUSEDSKÉ LISTY 21

Vážení rodiče,
dovoluji si na Vás apelovat, abyste zajistili svým 
dětem reflexní prvky. Při ranních cestách do školy 
nebo odpoledne ze školy či kroužků jsou na cestách 
„neviditelní“. Týká se to jak dětí ze Zbudova, tak tře-
ba z Pastvin. Množí se nám ve škole oprávněné stíž-
nosti řidičů, děti jsme o tom ve škole několikrát po-
učovali. Nedopusťme jakékoliv neštěstí. Děkuji moc!

Za ZŠ Klášterec Radim Horňák, 
zsklasterec.cz, facebook.com/zsklasterec

V pátek 6. 12. 2019 se uskutečnil Vánoční koncert, 
kde zároveň probíhal vánoční jarmark Masarykovy 
základní školy v  Klášterci nad Orlicí. Touto cestou 
bychom rádi poděkovali všem vystupujícím a zúčast-
něným za pomoc s organizací koncertu, učitelům a 
žákům za krásné výrobky a také rodičům za ochotu 
přispět svými dovednostmi, především Lucii Micha-
ličkové za roztomilé sněhuláky a vánoční stromečky, 
rodině Brůnových za vynikající mini-vánočky, Lucii 
Plevákové a školní jídelně za chutné linecké cukroví, 
Vlastě Rousové za výrobky a práci s 5. třídou, Anetě 
Rousové za pečený čaj a dalším za úžasné výrobky. 
Moc děkujeme a těšíme se na Vás 20. 12. 2019, kdy 
během zpívání pod vánočním stromem taktéž pro-
běhne další mini-jarmark.

Za Masarykovu základní školu
Ondřej Papáček

ČERTI 
V ČESKÝCH 

PETROVICÍCH
Ano, i do Petrovic, tak jako každoroč-
ně, dorazili čerti. 
Nejdříve v pátek večer, aby děti tro-
šičku postrašili a ty hodné odměnili 
nadílkou  a potom ještě jednou, v ne-
děli 8.12. V neděli se naše děti setka-
ly s čertem a Mikulášem na chatě u 
koupaliště. 
Tam je pozval petrovický Nový klub. 
A že máme v Petrovicích jenom hod-
né děti, bylo z tohoto příjemného se-
tkání krásně strávené odpoledne.

Jana Luxová
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Kdo ve čtvrtek obstál se ctí před sv. Mikulášem, anděly a čerty, mohl hned v pátek 6. 12. navštívit Advent-
ní koncert v Sokolovně v Klášterci nad Orlicí. Pro milé diváky byl připraven pestrý program. Děti ze sborů 
Orlička (Masarykova ZŠ Klášterec nad Orlicí) a Vlaštovičky (ZUŠ Petra Ebena Žamberk) ve spolupráci s 
flétnovým souborem z Masarykovy ZŠ zazpívaly a zahrály písně se zimní, vánoční a pohádkovou tématikou.
Po dětských vystoupeních nám atmosféru předvánočního času přiblížily koledy a vánoční písně v podání Ko-
morního souboru ŠestTet. Masarykovu ZŠ navštěvují šikovní žáci a žákyně, kterým byla paní starostkou Len-
kou Ševčíkovou předána ocenění za jejich úspěchy v různých zájmových činnostech. Během přestávky mohli 
diváci obdivovat a kupovat si výrobky na Minijarmarku a podpořit tak školní a zájmovou činnost i ochutnat
výborné občerstvení, s kterým pomáhaly maminky. Závěr Adventního koncertu patřil skvělým sólistům a mu-
zikantům z Big Bandu Žamberk pod vedením Honzy 
Hovorky. A malí zpěváci a všichni účinkující neodo-
lali a využili příležitosti zazpívat si společně s diváky 
pásmo koled za doprovodu Big Bandu.

Za perfektní spolupráce všech, kteří pomáhali 
připravit Adventní koncert, se opět naplnil smysl  
takových akcí...Potkat se s kamarády, sousedy, užít 
si předvánoční pohodu, podpořit mladou generaci  
a zažít pocit pospolitosti a sounáležitosti mezi lidmi.

Krásný a klidný adventní čas 
a šťastné a veselé Vánoce! Olga Kalášková

 Masarykova základní škola Klášterec nad Orlicí 

a SDH Klášterec nad Orlicí 
Vás zvou na tradiční 

ZPÍVÁNÍ POD 
VÁNOČNÍM STROMEM 

vv  ppáátteekk  2200..  pprroossiinnccee  22001199  

ppřřeedd  hhaassiiččáárrnnoouu  

zpívá a hraje Dětský pěvecký sbor Orlička 

bohaté občerstvení zajištěno 

oodd  1177  hhooddiinn  

A MINIJARMARK 
oodd  1166  hhooddiinn  

Ohlédnutí za Adventním koncertem…Ohlédnutí za Adventním koncertem…
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Co jsme prožili v MŠ
Během interaktivního programu s Českým červeným 
křížem se děti nejvíce těšily na sanitku, kterou si měly 
možnost prohlédnou i zblízka. Dále proběhl hudební 
workshop s  názvem Léčivá pohádka, vyráběli jsme 
větrníčky. Velmi zdařilý byl náš „jablíčkový den“, kdy 
každý z nás sám krájel jablko a potom jsme z  nich  
sušili křížaly. Ty jsme si uložili do košíčku. (Práce s te-
matickým celkem: Podzim v sadech – sklizeň ovoce.) 
Nezapomněli jsme ani na svátek svatého Martina.  
A prosinec, Ten už se nesl v předvánoční náladě.

Řeháková Soňa

Vážení čtenáři, milí sousedé, 
děkujeme Vám za zájem o dění v našich krásných obcích i za aktivní účast na akcích, které jsou u nás hojně 
pořádány. Vážíme si Vaší spolupráce s redakcí a moc Vám děkujeme za Vaše příspěvky do Sousedských listů. 
Přejeme Vám krásné a klidné Vánoční svátky a v novém roce hodně zdraví, lásky, štěstí, pohody a spokojenosti! 

Za redakci Sousedských listů Olga Kalášková, Patrik Fišer

Data uzávěrek jednotlivých čísel v roce 2020: 12.2., 15.4., 10.6., 12.8., 14.10., 9.12. Příspěvky zasílejte 
přímo na e-mail: sousedskelisty@seznam.cz nebo je doneste na obecní úřad v Klášterci.

Hodně štěstí do nového roku Hodně štěstí do nového roku 
a co nejvíce příznivých zpráv a co nejvíce příznivých zpráv 

přejí žáci a zaměstnanci přejí žáci a zaměstnanci 
základní školy základní školy 

v Klášterci nad Orlicí. v Klášterci nad Orlicí. 


